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PROTOKÓŁ  Nr X/12 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 30 marca  2012 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 13
20 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   9. Przywózki Bogusław 

2. Derehajło Teresa              10. Zienczuk Leszek 

3. Góralczyk Eugeniusz   11. Radziwił Agnieszka 

4. Jakimiuk Anatol    12. Rzepniewski Paweł 

5. Jakubowski Karol    13. Tuszewicki Eugeniusz 

6. Lasecka Danuta    14. Wietoszko Wiesława Teresa 

7. Oliwniak Agnieszka   15. Roszkowski Tomasz 

8. Piotrowska Krystyna 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS, 

5. Tymińska Malinowska Marta, Dyr. GOK 

 6.  Sołtysi wsi 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 15 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i 

projekty uchwał radni otrzymali. Przewodniczący powiedział, że z porządku dziennego 

wycofuje się projekt uchwały X/65/2012 dotyczący udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie projektu dotyczącego przebudowy układu 

komunikacyjnego – drogi Mień Rudka Boćki, natomiast proponuje wprowadzić dwa nowe 

punkty dotyczące podjęcia uchwał: jako punkt 6 porządku obrad podjęcie uchwały w 

sprawie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2011 rok i jako punkt 

11. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za odprowadzanie i przyjmowanie 

ścieków na terenie Gminy.  Dodatkowe projekty uchwał były omówione na posiedzeniach 

komisji Rady. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy w celu 

wyjaśnienia dlaczego wycofuje się projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

Powiatowi Bielskiemu. Pan Wójt powiedział, iż ustalił ze Starostą że środki można 

przekazać w terminie do końca czerwca, w związku z czym mamy jeszcze czas i podjęcie 

uchwały przełoży się na następną Sesję.  Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania lub 

uwagi do porządku. Uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał proponowany porządek obrad i poddał pod głosowanie. Porządek został 

przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  IX Sesji Rady Gminy 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF na 2012 rok 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2012 r 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

za 2011 rok   

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Boćki w 

2012 roku 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków odpłatności za pomoc w formie 

posiłku udzielonego w ramach programu wieloletniego "Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania" 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia /nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2013 roku   

10. Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z 

wodociągu Koszewo, Boćki, Dołubowo, Oleksze   

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za odprowadzanie i przyjmowanie 

ścieków na terenie Gminy Boćki    

12. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2011 

13. Ocena zasobów pomocy Społecznej w gminie 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok 

15. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał 

Rady Gminy 

16. Sprawy różne 

17. Interpelacje i zapytania radnych 

18. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

19. Zamknięcie obrad sesji 

 

Ad pkt 2. 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z IX Sesji był wyłożony do wglądu na 7 

dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub pytania. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z obrad IX 

Sesji Rady Gminy „za” – oddano 15 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

 

ad. pkt 3  

Głos zabrał Wójt Gminy, powiedział że udziela się pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na kwotę 5 tysięcy złotych z przeznaczeniem na wypłatę rekompensaty -

odszkodowania z tytułu zajęcia gruntu pod pas drogowy na przebudowanej drodze 

powiatowej we wsi Krasna Wieś. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono, w związku z powyższym 

odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/65/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu na wypłatę odszkodowania z tytułu zajęcia gruntu pod pas 

drogowy na przebudowanej drodze w miejscowości Krasna Wieś 

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 15 głosów. 

 

Ad pkt 4 i 5. 

Pan Wójt powiedział, że radnym jest już wiadomo jak wprowadzamy zmiany inwestycyjne w 

budżecie, to i wprowadzamy zmiany w WPF. Projekty uchwał radnym doręczono oraz 
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omówiono na posiedzeniach Komisji. Otrzymaliśmy już pismo w sprawie ostatecznej kwoty 

subwencji, jest ona mniejsza o 40 tys zł jak zakładano wcześniej i w związku z tym trzeba 

dostosować budżet. Następna sprawa to budowa oczyszczalni przydomowych, na tym zadaniu 

zmniejsza się zakres robót w roku 2012 ponieważ nie zdąży się zrealizować całego zadania w 

tym roku. Po podpisaniu umów z Urzędem Marszałkowskim, Wójt podpisze umowy z 

mieszkańcami, którzy złożyli wnioski o budowę oczyszczalni, na wniesienie opłat w terminie 

do 2-ch miesięcy. Następnie zostanie ogłoszony przetarg na budowę i rozpocznie się budowę, 

będzie to już okres jesieni, w związku z tym że zadanie jest duże, nie będzie możliwości 

wykonać go w całości w 2012 roku. 

Planuje się przebudowę ulic na nowym osiedlu w rejonie Boćki I, przebudowe drogi 

Bodaczki – Bodaki Kolonia wraz z wykonaniem przepustu na Kol. Bodaczki, remont odcinka 

ulicy Załońskiej w Boćkach, remont świetlicy wiejskiej we wsi Olszewo.  Remont będzie 

współfinansowany ze środków unijnych. Po przeprowadzonym remoncie planuje się 

przeniesienie do świetlicy lokalu wyborczego  z budynku po byłej szkole w Wiercieniu. W 

trakcie remontu budynek dostosuje się odpowiednio do potrzeb jakie powinien spełniać lokal 

wyborczy łącznie z podjazdami dla osób niepełnosprawnych.  

Jest możliwość pozyskania  bojowego strażackiego samochodu z powiatu,  ale w zamian 

musimy wesprzeć straż kwotą 40 tys zł, w budżecie mamy zapewnioną kwotę 20 tys zł, 

brakuje jeszcze następne 20 tys zł. Nowy samochód kosztuje 600 tys zł, gminę na to nie stać, 

więc warto dać 40 tys zł, żeby otrzymać samochód. 

Pan Wójt powiedział, że rozmawiał z Dyrekcją Krajową Dróg i wyrazili zgodę na 

przebudowę chodników na ulicy Bielskiej 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań brak. Przewodniczący odczytywał kolejno 

projekty uchwał i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/66/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie zmian w 

Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2012 – 2015 z prognozą kwoty długu 

i spłat zobowiązań na lata 2012-2018 

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 15 głosów 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/67/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie zmian w budżecie 

gminy na rok 2012 

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 15 głosów 

 

ad pkt 6 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury za 2011 rok przedstawiła Pani Marta 

Tymińska Malinowska Dyrektor. Podstawowym zadaniem GOK jest zaspakajanie potrzeb i 

aspiracji kulturalnych społeczeństwa poprzez tworzenie, upowszechnianie i ochronę kultury 

oraz sztuki. GOK posiada salę wielofunkcyjną, pomieszczenia biurowe i kuchenne, salę 

ćwiczeń orkiestry dętej OSP, garaż oraz pomieszczenia w Centrum kulturalno - 

Turystycznym Gminy Boćki. Od 2011 roku dysponuje również kompleksem boisk ORLIK. 

W w/w obiektach prowadzona była działalność statutowa, zgodnie z zainteresowaniami i 

potrzebami mieszkańców gminy. Sale udostępniane były na różnego rodzaju spotkania, 

zebrania, narady, konferencje, szkolenia, sesje Rady Gminy. Ponadto wynajmowano je na 

uroczystości rodzinne i towarzyskie oraz pokazy, kiermasze, szkolenia, co zwiększyło budżet 

o 35 800 zł. Ponadto na organizowane imprezy plenerowe otrzymano dodatkowe wsparcie od 

sklepów Arhelan, Senior i sklepu wielobranżowego Agnieszka Pietraszuk.  

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Pani Dyrektor GOK. Pytań nie zgłoszono. 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
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Uchwała Rady Gminy Nr X/68/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2011 rok 

- podjęta większością głosów „za” oddano 13 głosów; przeciw 0; wstrzymało się 2 głosy 

 

ad pkt 7. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, omówił ustawę o ochronie zwierząt, która od dnia 1 stycznia 

2012 roku nałożyła na gminę nowe zadania i obowiązki. Realizacja niniejszej ustawy pociąga 

za sobą skutki finansowe i to dość wysokie, jednak dołożono tylko zadania a pieniędzy nie, 

trzeba radzić we własnym zakresie. Ustawa reguluje postępowanie ze zwierzętami kręgowymi 

domowymi i gospodarskimi. Zadaniem własnym gminy jest zapewnienie opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Chodzi tu o:  

- zwierzęta bezdomne domowe lub gospodarskie, które uciekły, zabłąkały się lub zostały 

porzucone przez człowieka, a nie ma możliwości ustalenia ich właściciela lub innej osoby, 

pod której opieką trwale dotąd pozostawały;  

- zwierzęta domowe tradycyjnie przebywające wraz z człowiekiem w jego domu lub 

odpowiednim pomieszczeniu, nie mające zapewnionej odpowiedniej opieki i ochrony, 

utrzymywane bądź traktowane przez właściciela w niehumanitarny sposób;  

- koty wolno żyjące w otoczeniu człowieka w stanie dzikim;  

Program ma na celu ograniczenie zjawiska bezdomności zwierząt domowych na terenie 

gminy Boćki oraz zapewnienie właściwej opieki bezdomnym zwierzętom domowym 

i gospodarskim oraz wolno żyjącym kotom, przebywającym w granicach administracyjnych 

gminy Boćki. Realizacja programu obejmuje w szczególności:  

- zapewnienie schronienia zwierzętom bezdomnym poprzez umieszczanie zwierząt 

domowych w schronisku dla zwierząt, a zwierząt gospodarskich w wyznaczonym 

gospodarstwie rolnym,  

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie, 

- aktywne poszukiwanie osób chętnych do adoptowania zwierząt bezdomnych;  

- prowadzenie informacji o zwierzętach czekających na adopcję na stronach internetowych 

Gminy;  

- prowadzenie sterylizacji lub kastracji zwierząt bezdomnych, znajdujących się 

w schroniskach ; 

- znakowanie zwierząt w sposób umożliwiający identyfikację zwierzęcia i  kontakt 

z właścicielem;  

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej zwierzętom objętym Programem na 

wypadek następstw zdarzeń drogowych;  

Realizacja powyższego może być powierzona podmiotowi prowadzącemu schronisko dla 

zwierząt, gmina może podpisać ze schroniskiem umowę i wnosić miesięczne opłaty, wówczas 

koszty odłowu będą liczone po tańszej cenie. 

Na terenie naszej gminy zdarzają się też przypadki niewłaściwego przetrzymywania zwierząt 

domowych w gospodarstwach rolnych jest ich aż trzy we wsi Jakubowskie, Dziecinne i 

Hawryłki. Na dzień dzisiejszy we wsi Dziecinne problem już się rozwiązał, zwierzęta zostały 

sprzedane, pozostały jeszcze dwa gospodarstwa. Zgodnie z ustawą powinniśmy zwierzęta te 

zabezpieczyć i nakarmić, wskazać zastępcze gospodarstwo rolne.  

Jak wynika z ustawy ochroną zwierząt powinna zajmować się policja, weterynaria, gmina i 

organizacje pozarządowe.  

Program ten musimy przyjąć, ponieważ na koniec roku będą przeprowadzane kontrole 

sprawdzające, jak w gminie przebiegała realizacja powyższej ustawy. 
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Głos zabrała Pani Barbara Łukaszuk - sołtys wsi Boćki I, która powiedziała że w jej sołectwie 

jest taka Pani, która przygarnia, dokarmia i opiekuje się bezdomnymi kotami i psami, ma ich 

dość dużo, za własne pieniądze kupuje im żywność. Zapytała czy można dla niej  przyznać 

jakieś pieniądze na dokarmianie. 

Pan Sekretarz odpowiedział, żeby osoba opiekująca się zwierzętami zgłosiła się do Urzędu 

Gminy i przedstawiła sytuację, wówczas można będzie zastanowić się w jaki sposób 

rozwiązać problem. 

Pan Bujno Waldemar sołtys wsi Piotrowo Krzywokły - wypowiadał się, że to ludzie z miasta 

wywożą i podrzucają zwierzęta na wsi. Psy chore można odstrzeliwać, ale nie ma komu tego 

zlecić. Na gminie działa około 10 kół łowieckich, z którymi trudno się domówić, czy nie 

lepiej by było założyć jedno gminne koło łowieckie i z nim współpracować. 

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że zgadza się z panem sołtysem, psy są podrzucane przy 

domostwach na wsi, jest za tym żeby chętni mieszkańcy utworzyli takie koło,  natomiast nie 

będzie tego robić gmina. 

Pani Iwona Zawadzka sołtys wsi Jakubowskie wypowiadała się, że w ich wsi w jednym z 

gospodarstw właściciel posiada 18 szt psów wolno chodzących. Ulicą nie można ani przejść, 

ani przejechać rowerem, proponowała nałożenie mu kary, bo w inny sposób nie da się z nim 

domówić. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że ustawa nakazuje żeby właściciel zabezpieczył posesję przed 

możliwością wybiegania  psów na zewnątrz, a w tym przypadku gospodarstwo nie jest 

ogrodzone. Tam gdzie psy są trzymane na uwięzi nie może być ona krótsza niż 3 metry i 

trwać dłużej niż 12 godzin. Sprawa jest znana policji, która przeprowadza rozmowy z 

właścicielem, jeżeli nie przyniosą one skutku to będzie ukarany. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono, w związku z 

powyższym odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/69/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Boćki w 2012 roku  

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 15 głosów 

 

ad pkt 8 

Projekt uchwały omówiła Pani Barbara Tołoczko Kierownik GOPS, powiedziała ze pomoc w 

formie posiłku może być przyznana odpłatnie osobom i rodzinom jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub osoby w rodzinie przekracza 150% kryterium dochodowego 

określonego w ustawie o pomocy społecznej. W projekcie uchwały określa się następujące 

trzy grupy wysokości odpłatności za posiłki i tak:  

1) jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie w stosunku 

do dochodu określonego odpowiednio w ustawie o pomocy społecznej wynosi od 150% do 

180% - wysokość odpłatności liczona w stosunku do kosztu pomocy w zakresie dożywiania 

wynosi 30%,  

2) przy dochodzie od 180% do 200% - odpłatność wynosi 50% , 

3) przy dochodzie powyżej 200% odpłatność wynosi 100%. 

Głos zabrał Bujno Waldemar sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły, który wypowiadał się, że 

pomoc socjalna jest źle przydzielana, rodziny otrzymujące pomoc nie zawsze znajdują się w 

trudnych sytuacjach, przydzielanie zapomóg powinno być konsultowane z sołtysem wsi.  

Pani Kierownik odpowiedziała, że udzielanie zapomóg zawsze było i jest kontrowersyjne, 

pomoc przyznawana jest na podstawie dokumentacji. Udzielanie zapomóg objęte jest ochroną 

danych osobowych i nie może uczestniczyć w tym sołtys, ani inne trzecie osoby.  
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Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań więcej nie zgłoszono, w 

związku z powyższym odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/70/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie określenia 

warunków odpłatności za pomoc w formie posiłku udzielonego w ramach programu 

wieloletniego "Pomoc państwa w zakresie dożywiania" 

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 15 głosów 

 

ad pkt 9 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy, proponował aby radni nie rozdrabniali budżetu gminy i 

podjęli uchwałę o nie tworzeniu funduszu sołeckiego. Za większą kwotę można wykonać 

większe zadanie czy też inwestycje. Jest to kwota do 300 tys zł. W przyszłym roku nie będzie 

dofinansowania na drogi gminne i powiatowe, tylko na wojewódzkie, wówczas w przyszłym 

roku będzie można korzystać z funduszu sołeckiego.  

Pan Bujno Waldemar i Pan Zienczuk Leszek uważali, że utworzenie funduszu rozwiąże dla 

wsi sporo problemów, będą środki na uzupełnienie bieżących potrzeb np naprawy przepustów 

lub dróg. 

Pani Rybałtowska Stanisława wypowiadała się, że pierwsze trzeba drogi wybudować, a 

później je naprawiać, wieś Wandalin nie ma drogi, za fundusz sołecki nie wybuduje. 

W związku z tym, że w ogólnej dyskusji zdania były podzielone, Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał projekt uchwały o nie wyrażeniu zgody na wyodrębnianie funduszu 

sołeckiego i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/71/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie nie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku 

- podjęta większością głosów „za” oddano 12 głosów;  przeciw - 0;  wstrzymało się  - 3 głosy; 

 

ad pkt 10 

Pan Wójt powiedział, że na posiedzeniach komisji był obecny dyrektor Pan Tadeusz Kłosek i 

szeroko dyskutowano na temat ceny wody. Pan Dyrektor proponował cenę 2,43 zł netto za m
3  

Komisje nie wyraziły zgody, przyjęto cenę 2,40 zł netto. 

Radni i sołtysi w dyskusji burzliwie wypowiadali się na występujący brak wody, 

przeprowadzony remont hydroforni nie poprawił sytuacji wręcz  ją pogorszył. 

Pan Tomasz Roszkowski wypowiadał się, że jak radni mogą stanąć przed wyborcami  i 

powiedzieć im że podwyższono cenę wody, gdy jej nie ma w kranach, to będzie szok dla 

wyborców i dla radnych. 

Pan Wójt powiedział, że cały czas trwają sprawdzenia i szukanie przyczyn występującej 

awarii, skontrolowano już maszyny na hydroforni są w porządku,  będą sprawdzać linię, 

szkolić osoby obsługujące. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań brak. W związku z powyższym odczytywał 

kolejno treści uchwał i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/72/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie zatwierdzenia taryf 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągu "Koszewo" 

- podjęta większością głosów „za” oddano 11 głosów;  przeciw  - 2;  wstrzymało się 2; 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/73/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie zatwierdzenia taryf 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągu "Boćki", "Oleksze" i "Dołubowo" 

- podjęta większością głosów „za” oddano 11 głosów;  przeciw  - 2;  wstrzymało się 2; 
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ad pkt 11 

Pan Wójt powiedział, że na posiedzeniach komisji i dziś na Sesji proponuje ustalenie ceny 

1m
3 

ścieków w cenie 7,35 zł  tj. po ich kosztach. Komisje propozycję odrzuciły i 

zasugerowały cenę 3,30 zł za 1 m
3 

netto. 

Pan Krzysztof Bazylewski powiedział, że komisje podwyżkę ceny wody i ceny ścieków 

ustaliły w takiej samej proporcji procentowej. 

W dyskusji wypowiadano się, żeby gmina nie dokładała do utrzymania oczyszczalni i cenę 

ścieków ustalić po kosztach. 

Pani Skarbnik poinformowała, że utrzymanie oczyszczalni kosztuje gminę 130 tys zł, a wpłat 

od mieszkańców wpływa 74 tys. zł. 

Pani Barbara Łukaszuk - powiedziała że nie czas teraz ustalać takie stawki jak ludzie się 

podłączyli do oczyszczalni, wcześniej przed podłączeniem nikt nie mówił, że trzeba będzie 

tyle płacić, gdyby wiedzieli to by się nie podłączali. W tym przypadku kanalizacja jest nie 

potrzebna i nikt tyle nie zapłaci. 

Pan Tomasz Roszkowski mówił, że w trakcie budowy mieszkańcy wnosili udział do budowy 

kanalizacji i do budowy oczyszczalni. 

Pan Wójt powiedział, że gmina w różny sposób pomaga mieszkańcom, dopłaca do budowy 

dróg, ulic, chodników, wody, ścieków itp w zależności do potrzeb. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w cenie 3,30 zł netto za 1m
3 
ścieków 

i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Rady Gminy Nr X/74/12 z dnia 30 marca 2012 roku w sprawie ustalenia opłat za 

odprowadzanie i przyjmowanie ścieków na terenie Gminy Boćki 

- podjęta większością głosów „za” oddano 10 głosów;  przeciw  - 3;  wstrzymało się 2; 

ad pkt 12 

Informację przedłożyła Pani Tołoczko Barbara Kierownik GOPS. W 2011 roku wypłacono 

zasiłek stały dla 18 osób. Zasiłki okresowe przyznano i wypłacono w 72 przypadkach z 

powodu trudnej sytuacji finansowej, rodzinnej, zdrowotnej i zawodowej. Aż dla 38 rodzin 

wypłacono zasiłki z powodu bezrobocia. Wypłacano również usługi opiekuńcze, zasiłki 

celowe, w naturze i specjalne. W roku ubiegłym gmina poniosła odpłatność za pobyt 3 

mieszkańców w domach pomocy społecznej, odpłatność za jednego mieszkańca ze strony 

gminy wynosiła od 1700 zł do 3 800 zł miesięcznie. Na liście oczekujących na umieszczenie 

w DPS jest jedna osoba, czeka od 2010 roku. 

Wypowiadał się sołtys ze wsi Wiercień, że osoby przebywające w DPS i chodzące to mają się 

dobrze, ale osoby leżące przechodzą tragedię brak obsługi i poszanowania. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że do ośrodka nie wpłynęła żadna skarga. 

Pan Wójt powiedział, że był w DPS bez zapowiedzi i też nic złego się nie działo. 

Pani Piotrowska mówiła że trudno jest się wypowiadać jeżeli nie wiadomo o kogo chodzi, 

brak informacji jawnych. 

Pani kierownik odpowiedziała, że jest to objęte tajemnicą ochrony danych osobowych. 

/Informacja w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt 13 

Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawił Wójt Gminy. Na koniec roku 2011 gminę 

zamieszkiwało 4742 mieszkańców w tym 2311 kobiet. Osób bezrobotnych  105 z tego tylko 5 

osób z prawem do zasiłku. Na gminie zarejestrowanych jest 125 podmiotów gospodarczych. 

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej jeden pracownik powinien obsłużyć 2 tys 

mieszkańców. W naszej gminie obsługuje więcej, ponieważ zatrudnionych jest dwóch 

pracowników socjalnych i Kierownik. Była przeprowadzona kontrola z Urzędu 

Wojewódzkiego, która stwierdziła, że nie spełniamy tych wymogów i zaleciła zatrudnienie 
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jeszcze jednego pracownika i księgowego. Od 1 stycznia 2012 roku powierzono ośrodkowi 

realizacje nowych zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej, jednak środków na realizację powyższego nie przyznano. Na terenie gminy brak 

jest mieszkań dla osób bezdomnych, i osób starszych, Dom Pomocy w Nurcu jest prywatny i 

przepełniony, trzeba pomyśleć żeby gmina otworzyła własny DPS. 

/Ocena zasobów pomocy społecznej w załączeniu do protokołu/. 

ad pkt  14 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2011 rok przedstawił Pan Stanisław Charyton Sekretarz Gminy. Powiedział, że prowadzenie 

działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych gminy. Źródłem finansowania tych 

zadań są dochody uzyskane z opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych. W roku 2011 wykorzystano środki na kwotę 42 456,53 zł. 

Komisja w roku ubiegłym wszczęła postępowanie w sprawie nadużywania alkoholu wobec 7 

osób, przeprowadzono 13 rozmów interwencyjno-motywacyjnych z 8 osobami uzależnionymi 

od alkoholu. Wystąpiła z 10 wnioskami do biegłych sądowych w zakresie wydania opinii w 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu. Wystąpiła z 9 wnioskami do Sądu Rejonowego w 

Bielsku Podlaskim o zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego. Dofinansowano pobyt 

dla 5 dzieci na koloniach z programem terapeutycznym. Finansuje wydawanie gazety gminnej 

Boćkowiak z elementami profilaktyki. Zakupiono materiały edukacyjne dla szkół 

podstawowych i gimnazjum w ramach ogólnopolskiej kampanii profilaktycznej "Zachowaj 

Trzeźwy Umysł". Zespół Szkół w Boćkach juz po raz czwarty brał udział w tej kampanii. 

Organizowane były zajęcia warsztatowe i happeningi, a patrolowanie dróg wspólnie z policją 

było lekcją zasad bezpieczeństwa i odpowiedzialności. Organizowano konkursy plastyczne, a 

świetlica szkolna zaangażowała się w konkursy ulotkowe. Kolejnym kampanijnym 

przedsięwzięciem były zajęcia warsztatowe poświęcone profilaktyce uzależnień w klasach 

gimnazjalnych. Młodzież uczestniczyła także w happeningu Zachowaj Trzeźwy Umysł 

zorganizowanym przy współudziale bielskiej drogówki. Gimnazjaliści odwiedzili również 

lokalne punkty sprzedaży alkoholu z apelem o przestrzeganie prawa. hasła kampanii były 

obecne także podczas imprezy zorganizowanej z okazji Dnia Dziecka i Sportu. Pod koniec 

sierpnia ulicami Bociek wystartował Bieg Trzeźwości pod hasłem Zachowaj Trzeźwy Umysł. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/ 

ad pkt 15 

Informację z wykonania uchwał oraz o działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił 

Wójt Gminy. Poinformował, że na utrzymanie szkół gmina dokłada 1 mln zł, dzieci źle się 

uczą, po egzaminach przeprowadzonych w szkołach w całym województwie, szkoła Boćki 

znalazła się na końcowym miejscu. Zdaniem Wójta sytuacja jest zła i trzeba ja zmienić. W 

szkole odbywają się co dwa tygodnie trójstronne spotkania: jako organ prowadzący szkołę 

Wójt, Przewodniczący Rady Gminy i radni przedstawiciele komisji ds oświaty, Rodzice oraz 

Grono Pedagogiczne. Na spotkania Wójt zaprasza rodziców i pozostałych radnych. 

Wójt powiedział że szukając nowych dochodów dla gminy, złożył wniosek na budowę 

kolektorów fotowoltaicznych które wytwarzają prąd z energii słońca. Energia 

promieniowania słonecznego będzie wykorzystywana do bezpośredniej zamiany na energię 

elektryczną. Prąd doprowadzony zostanie do sieci energetycznej dystrybucyjnej o napięciu 15 

kV. Jest to odnawialne, czyste źródło energii które przynosiłoby dochody dla gminy. 

Inwestycja będzie zlokalizowana w obrębie wsi Dubno (na żwirowni), gdzie gmina dysponuje 

8 hektarami gruntu, pod inwestycję potrzeba około 1 hektara. Na tę inwestycję można 

pozyskać 3 mln zł Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, koszt własny gminy 1,5 mln zł. 

Powiedział, że gmina sama może być inwestorem i  prowadzić inwestycję lub wejść w spółkę 

publiczno-prawną. Wójt prosił radnych i sołtysów żeby przemyśleli jak widzą ten temat. 
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ad pkt 16  

Pan Wójt poinformował, że po Świętach Wielkanocnych zorganizuje spotkanie z sołtysami 

wsi, na którym omówi temat  utrzymania czystości i segregacji śmieci, oraz sprawę budowy 

oczyszczalni przydomowych. Chodzi o to, że z osobami zadeklarowanymi Wójt podpisze 

umowę na dokonanie wpłat na budowę oczyszczalni. Po dokonanych wpłatach - sprawdzi ile 

osób i kto wniósł opłatę, ogłosi się przetarg i rozpocznie budowę. Jeżeli ktoś nie wniesie 

opłaty w wyznaczonym terminie, będzie musiał całą budowę sfinansować w 100% bez dopłat.  

Sołtysi wsi zgłaszali, że pomimo zamieszczonej informacji o odbiorze worków, nikt po nie 

zgłosił się i nie odebrał. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał sołtysom i radnym o zakazie wypalania suchych 

traw, ponieważ są wysokie kary, nawet utrata dopłat rolniczych. 

ad pkt 17 i 18 

1. Bujno Waldemar sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły - prosił o wykonanie szamba przy 

świetlicy wiejskiej we wsi. 

2. Pani Krystyna Piotrowska - proponowała posprzątanie poboczy przy gminnych drogach 

przez osoby zatrudnione na robotach publicznych i społeczno-użytecznych. 

3. Pani Wasiluk Maria sołtys wsi Bystre, prosiła o remont 1,5 km drogi do Kolonii Bystre, 

ostatnio był wypadek i karetka nie dojechała z powodu nie przejezdnej drogi. 

Pan Wójt odpowiedział, że w pierwszej kolejności będą remontowane drogi gdzie nie ma 

dojazdu, budowę szamba przy świetlicy trzeba uzgodnić z Dyrektorem GOK. 

ad pkt 19 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący i Wójt Gminy złożyli życzenia 

świąteczne radnym, sołtysom i mieszkańcom gminy. Następnie Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął obrady Sesji. 

Protokółował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof  Bazylewski 

 


